
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 14 grudnia 2023 r. 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

• 11 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy Dębnica Kaszubska – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy Dębica kaszubska – Agnieszka Żukowska 

• Skarbnik Gminy Dębnica Kaszubska – Renata Protasewicz 

• Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej – Piotr Reszka 

• Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej w Dębnicy Kaszubskiej Sp. z o.o. – Anna 
Kurzawa-Gerczak 

• Kierownik oczyszczalni ścieków i sieci wod.-kan. Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. – 
Grzegorz Stencel 

Radni nieobecni: Cech Roman, Krycki Adam, Olech Marcin, Tutak Bartłomiej 

Radni spóźnieni: Badowski Krzysztof 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 
3. Omówienie spraw bieżących. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1-2 

Posiedzenie wspólne wszystkich komisji o godzinie 11:04 otworzył Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Witold Leśniewski, który przywitał pracowników Urzędu Gminy oraz Radnych Rady Gminy. 

Następnie przystąpił do omawiania materiałów przygotowanych na sesję. 

1) Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze, specjalistyczne usługi opiekuńcze i usługi sąsiedzkie. 

Kierownik OPS Piotr Reszka poinformował, że został rozszerzony wachlarz usług świadczonych przez 

Ośrodek Pomocy Społecznej o usługi sąsiedzkie. Jest to zakres usług nieobowiązkowych, ale z uwagi 

na to, że podczas realizacji projektu Srebrna Sieć usługi te były świadczone, ośrodek ma obowiązek 

kontynuacji świadczenia usług przez najbliższe 3 lata. Usługi muszą być wprowadzone uchwałą. Ze 

świadczeń korzystało około 20 osób, więc wsparcie jest zasadne. Usługi sąsiedzkie kierowane będą 

do osób, które nie są objęte usługami opiekuńczymi. Dla osób świadczących usługi będą 

organizowane kursy pierwszej pomocy, chyba że osoby będą już posiadać taki kurs, w takim razie nie 

będzie potrzeby przeprowadzenia ponownego kursu. Z opiekunami podpisywana jest umowa 

zlecenie. Od przyszłego roku wchodzi projekt Korpus wsparcia seniorów, który może finansować 

usługi sąsiedzkie. 



Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2   

Rewizyjna brak quorum 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

Podczas głosowania nieobecny był radny Mateusz Kołacki członek Komisji Spraw Społecznych. 

2) Projekt uchwały w sprawie dopłat dla taryfowych grup odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków w Gminie Dębnica Kaszubska. 

Prezes Zarządu ZGK Anna Kurzawa-Gerczak omówiła projekt uchwały i poinformowała, że wniosek 

o skrócenie obowiązywania wysokości taryf został złożony w ubiegłym roku. Powodem złożenia 

wniosku był wzrost cen za energię. Niestety wniosek został odrzucony. Obecne taryfy obowiązują do 

końca stycznia 2024 roku. Zakład jest zobligowany do złożenia wniosku o nowe taryfy na 120 dni 

przed końcem obecnych. Wzrost ceny za wodę wyniósłby 0,58 zł, czyli 15,14%. To dotyczy 

pierwszego roku, w kolejnym roku wzrasta o 9,98% dla klienta indywidualnego, 16,94% dla firm 

prowadzących działalność na terenie gminy. W ostatnim roku wzrost nastąpi o 4,12% czyli 0,20 zł, dla 

firm nie ma zaplanowanej podwyżki. Wprowadzono nową taryfę TG-3 dla osób rozliczających się 

ryczałtowo. Stawka jest ta sama co w TG-1. Osoby rozliczające się ryczałtem również będą płaciły 

abonament za licznik. Wzrost cen za wodę i ścieki dla klienta indywidualnego wyniesie 1,62 zł. Koszty 

funkcjonowania zakładu w głównej mierze spowodowane są przez wzrost cen energii. Dzięki 

zamontowaniu instalacji fotowoltaicznych zakład zaczął płacić mniej, jednakże jeszcze nie wszystkie 

instalacje zostały uruchomione. Cały czas zakład stara znaleźć się oszczędności oraz różne formy 

dofinasowania do budowy fotowoltaiki. Propozycja dopłat z budżetu gminy do wody dla TG-1 – 

1,54 zł, dla TG-2 – 0,82 zł, dla TG-3 – 1,54 zł. Propozycja dopłat z budżetu gminy do ścieków dla TG-1 

– 4,02 zł, dla TG-2 – 1,55 zł, dla TG-3 – 4,02 zł. Zakład Gospodarki Komunalnej realizując zadania 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków, wyliczył wysokość ww. taryf 

(ceny netto) za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na podstawie 

poniesionych kosztów w okresie od 01.07.2022 r. do 30.06.2023 r. W proponowanej taryfie 

uwzględnione zostały wszystkie koszty niezbędne do prowadzenia działalności w tym także podwyżki 

kosztów, które wystąpiły już w 2023 r., a także planowane na 2024 r. natomiast na kolejne lata przy 

zastosowaniu wskaźników makroekonomicznych będących podstawą oszacowania skutków 

finansowych projektowanych ustaw opublikowanych przez Ministerstwo Finansów. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zadał pytanie co jest największym kosztem 

zakładu. 

Prezes Zarządu ZGK Anna Kurzawa-Gerczak udzieliła odpowiedzi, że największy koszt stanowi energia 

elektryczna oraz płace. Powstało 5 instalacji fotowoltaicznych, rozliczanych na zasadzie prosumenta, 

kolejne 2 również jako prosument, ale z rozliczeniem na koniec roku oraz 4 pozostałe jako wytwórca 

energii, więc wystawiane są kwartalne faktury dla Energi. Łączne oszczędności na energii elektrycznej 

wyniosły około 70 tys. zł. 



O godzinie 11:19 na posiedzenie dołączył radny Krzysztof Badowski. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski rozpoczął dyskusję na temat możliwości montażu 

liczników u osób, które rozliczają się w formie ryczałtu. Niektóre osoby zużywają dużo więcej wody 

aniżeli przewiduje ryczałt.  

Poinformowano o ograniczonych możliwościach montażu liczników. Już i tak w znacznym stopniu 

spadła liczba gospodarstw rozliczająca się w formie ryczałtu. Pozostało około 30 odbiorców, a na 

początku roku było ich 90. Wysokość ryczałtu nie może być zmieniona, wpisana jest 

w rozporządzeniu. Przy braku możliwości montażu licznika można zamontować studzienkę 

z licznikiem przed posesją, jednak koszt ten musi ponieść firma, nie mieszkaniec. Niektórzy 

mieszkańcy po zmianie sposobu rozliczania płacą niższe rachunki, bo nie zużywają takiej ilości wody, 

jaką przewiduje ryczałt. 

Radny Piotr Paczesny rozpoczął dyskusję o opomiarowaniu wydobycia wody, stratach wody jakie 

odnotowuje zakład, a także o możliwości przeprowadzenia modernizacji oczyszczalni ścieków. 

Poinformowano, że wszystkie studnie wydobywające wodę są opomiarowane. Ogólna strata wody 

wynosi około 30%. Początkowo starty wynosiły 47%. Zakład powinien dążyć do obniżenia strat 

wydobycia wody do poziomu 4%, czyli poziomu norm unijnych. Każda z inwestycji służy ograniczeniu 

start wody. W tym roku wymieniono wodociąg na ul. Fabrycznej, ul. Kościelnej oraz na odcinku 

Jamrzyno-Motarzyno. Do wymiany będzie również wodociąg w samej miejscowości Motarzyno, który 

należy rozważyć przy okazji modernizacji drogi wojewódzkiej. Sieć ta nie jest zinwentaryzowana na 

mapach, często nie jest znany jej przebieg. Modernizacja oczyszczalni ścieków będzie możliwa po 

uruchomieniu środków z KPO. Pod względem dokumentacji zakład jest przygotowany na realizację 

zadania. Przewidywany koszt modernizacji i rozbudowy wyceniany jest na około 30 mln zł. Wysokość 

dopłaty ze strony gminy do wody i ścieków wynosi 1,2 mln zł i z każdym rokiem będzie ulegać 

pomniejszeniu. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna brak quorum 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

3) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Dębnica Kaszubska na rok 
2024”. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że na realizację programu 

przeznaczono kwotę 160 tys. zł, 10 tys. zł na przeciwdziałanie narkomanii, 150 tys. zł na 

przeciwdziałanie alkoholizmowi. Co roku takie kwoty są zabezpieczone na ten cel. Wszystkie zadania 



rozpisano w tabeli. Wnioski o realizację działań profilaktycznych składają szkoły, sołectwa 

i stowarzyszenia.  

Radny Piotr Paczesny poprosił o przedstawienie informacji ile osób skorzystało z pomocy komisji i ilu 

osobom udało się wyjść z nałogu. 

Informacja ta zostanie przedstawiona podczas sesji Rady Gminy, z uwagi na brak przygotowanych 

danych w tym zakresie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna brak quorum 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

4) Projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 
z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska omówiła projekt uchwały i poinformowała, że przygotowano 

sprawozdanie w formie prezentacji o systemie gospodarowania odpadami. Szacunkowy przypis na 

2023 rok wyniesie 3 177 970,89 zł, wartość z deklaracji 2 680 916,81 zł. Różnica wynosi 497 054,08 zł. 

W ubiegłym roku wysokość dopłaty z budżetu gminy wynosiła 1 484 504,51 zł. W grudniu 2022 roku 

podjęto uchwałę o zmianie wartości stawki. W ciągu roku wprowadzono limity oddawanych 

odpadów na PSZOK, a także utworzono punkt „Drugie życie odpadów”. Tekstylia są jedną z droższych 

frakcji na wysypisku w Bierkowie. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zaproponował zmianę zapisu uchwały 

z dotychczasowego „dochodów własnych” na „dochodów własnych gminy” zarówno w tytule jak 

i w treści uchwały. 

Postanowiono o zmianie zapisów uchwały. 

Inspektor Katarzyna Szyszło przedstawiła prezentację o systemie odbioru i zagospodarowania 

odpadów. 

Następnie przedstawiona została informacja o ilości odpadów oraz wzroście stawki w Bierkowie. 

Radny Krzysztof Badowski zadał pytanie czy rozważana była inna możliwość oddawania szkła poza 

Bierkowem. Zaobserwował, że na Bierkowo odpady dostarczają samochody z tzw. „wannami”. Czy 

na PSZOK-u można zrobić jakiś punkt, który będzie tymczasowo przechowywał odpady, aby móc 

zapełnić taką wannę. Codzienne kursy śmieciarek mocno je eksploatują, a jest to znaczny koszt. 



Udzielono odpowiedzi, że mimo wzrostu stawki za szkło o 350% szacunkowy koszt wyniesie około 

8 tys. zł. Nie opłaca się organizować odrębnego transportu do huty czy zatrudniać pracownika do 

segregacji. Wyjazdy są racjonalizowane. Nie można mieszać śmieci z PSZOK-u ze śmieciami 

odbieranymi od mieszkańców, a także ich tymczasowo przechowywać na placu. W sprawozdaniach 

wykazywane są odrębne frakcje. Dyskusja o stawkach zostanie prawdopodobnie przeprowadzona 

w styczniu. Analizy systemu trwają na bieżąco. Koszt transportu ZGK wynosi 146 788 zł. Koszty 

wydzierżawienia kontenerów na odpady są wysokie.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna brak quorum 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

5) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że uchwała dotyczy udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Słupskiego z przeznaczeniem na organizację transportu publicznego. Kwota 

ujęta w uchwale została także zapisana w projekcie budżetu na 2024 rok. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna brak quorum 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 2   

W głosowaniu nie brał udziału radny Marian Batóg członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

6) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na 2024 rok. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że projekt budżetu na 2024 rok został 

przedłożony w listopadzie. Podczas posiedzeń komisji udzielono odpowiedzi na wszystkie pytanie. 

Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała zarówno projekt budżetu jak i projekt 

wieloletniej prognozy finansowej. Nie ma potrzeby dokonywania żadnych zmian zapisów. Budżet jest 

zrównoważony na poziomie blisko 84 mln zł. Budżet zawiera większy udział w subwencjach i udziały 

w podatkach niż do tej pory. Przychody są to wolne środki, są one na koncie, ale są to pieniądze 

zewnętrzne z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych np. na stołówkę. Są to środki przyznane, ale 

niewykorzystane w tym roku na zadanie, a finansowanie będzie w przyszłym roku. Wolne środki 

gminy szacowane są na poziomie około 700 tys. zł. 



Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna brak quorum 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

7) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 
2024-2035. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że wieloletnia prognoza pozostanie 

w niezmienionej długości tj. do roku 2035, nie jest planowane wydłużenie spłaty zobowiązań. 

Załącznik nr 1 jest odzwierciedleniem budżetu na 2024 rok i dostosowaniem finansowania w latach 

następnych, załącznik nr 2 przedstawia przedsięwzięcia w trakcie realizacji bądź takie, które 

rozpoczną się w przyszłym roku. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna brak quorum 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 2   

W głosowaniu nie brał udziału radny Marian Batóg członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Ad. 3 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski przeszedł do omawiania spraw bieżących. 

Skarbik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że na sesji zostanie złożony projekt uchwały 

w sprawie zmian w budżecie gminy oraz w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy. 

Z uwagi na ilość zmian nie udało się przygotować wcześniej projektu. Poinformowała również, że 

wpłynęły dwie oferty na emisję obligacji z banku PKO oraz z BOŚ banku. Poprzez analizę kosztów 

wybrano ofertę najkorzystniejszą. Restrukturyzacja zadłużenia pozwoli na oszczędności około 

456 tys. zł w ciągu 9 lat. Oprocentowanie w przedstawionej ofercie wynosi 1,15%. Wysokość odsetek 

do zapłaty wynosiła 4 530 000 mln zł, teraz gmina zapłaci 4 070 000 zł. Oprocentowanie spadło 

z poziomu 1,8% do dwóch stawek 1% i 1,15% bez żadnych kosztów pobocznych. Uzyskano bardzo 

dobrą ofertę. 

  



Ad. 4 

O godzinie 13:02 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zamknął posiedzenie 

wspólne wszystkich komisji. 

 

 

 

Protokołowała: 

Emilia Konopka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obrady prowadził: 

Witold Leśniewski  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dębnica Kaszubska 


